
Fredag . august  NYHETER 

Denne
uke
Mandag 
kl. 17:30
•Nyheter og vær
•Magasinet: 
Sporten
– Aktuell sport

Reprise kl. 18:30 og tirsdag
kl. 07:00-08:40.

OBS! Nyhetbulletin kl. :

Tirsdag 
kl. 17:30
•Nyheter og vær
•Magasinet: 
NORSKE 
KALORIER: 
Vågå (R)
Reprise kl. 18:30 og onsdag
kl. 07:00-08:40.

OBS! Nyhetbulletin kl. :

Onsdag
kl. 17:30
•Nyheter og vær
•Magasinet: 
Festival-TV:
Fra Aronnesrocken
2008
Reprise kl. 18:30 og torsdag
kl. 07:00-08:40.

OBS! Nyhetbulletin kl. :

Torsdag
kl. 17:30
•Nyheter og vær
•Magasinet: 

Finnmark i
Farger sesong 2:
Nuvsvåg
Reprise kl. 18.30 og fredag
kl. 07.00-08.40.
OBS! Nyhetbulletin kl. :

Fredag
kl. 17:30
•Nyheter og vær
•Magasinet: 
Revy/musikk
med lokale aktører fra 
vestfylket
Reprise kl. 18:30.

Lørdag
kl. 09:30-10:00
Reprise fredagens sending
kl. 10:00-11:00:

FROKOST-
BINGO
-lykketallet er 45.

John-Tore Martinsen
vil at politikerne skal
sette de fine ordene
ut i livet – og i praksis
vise at de tar integre-
ringsarbeidet på al-
vor.

– Vi mangler rett og slett en instans
i Alta hvor folk som kommer uten-
fra kan henvende seg med sine
mange spørsmål. Det er vanskelig å
være ny i Alta, om du kommer fra
Somalia eller Berlevåg, mener
Martinsen som har jobbet mange
år ved Alta kommunes flyktning-
tjeneste, og som nå er engasjert i
det kommunale prosjektet «En
bedre verden».

Feil fokus
Martinsen mener debatten den
siste tiden har dreid seg for mye
om utfordringene med å opprette
et asylmottak i Alta, uten at man
tenker på utfordringen som ligger i
å integrere de flyktninger og inn-
vandrere som allerede bor i byen.
Han sier rett ut at arbeidet som i
dag gjøres med denne gruppen
ikke er tilfredsstillende.

– Nei. De mange hundre som
bosetter seg i Alta har ingen instans
hvor de kan henvende seg for å få
informasjon om lover og regler i
det norske samfunn, hevder
Martinsen.

– Er ikke integrering og tilpasning
noe den enkelte bør ta ansvar for
selv?

– Ja, alle har et individuelt ansvar,
men vi bør som kommune også
kunne hjelpe innflytterne med å
finne seg til rette på en god måte.

Mer enn glansbilder
Flere politikere har de siste ukene
vært på banen og uttrykt sine
meninger om det nye asylmotta-
ket som snart opprettes i byen.
Mens Høyres og Kystpartiets
representanter har uttrykt skepsis,
har Arbeiderparti-ordfører Geir
Ove Bakken og Frps Bjørn Odden
stått frem som positive. Bakken har
også sagt at Alta som internasjonal
kommune har et ansvar for å ta
imot folk fra andre kulturer. Dette
er Martinsen glad for å høre, men
han minner om at de fine ordene
må følges opp med handling.  

– Det er veldig gledelig det ordfø-
reren sier, og nå håper jeg at både
han og de andre politikerne følger
opp dette. Vi trenger mer enn
glansbilder, påpeker han.

For lite ressurser
Martinsen mener det blir altfor
enkelt for politikerne i Alta å lene
seg tilbake og forvente at Hero
Norge, som skal drifte mottaket,

tar seg av integreringsarbeidet. Ei
heller er det nok å stole på at flykt-
ningtjenesten klarer brasene alene.
Her er nemlig ressursene allerede i
dag alt for små mener han.

– Flyktningtjenesten er den
fagenheten som jobber med flykt-
ningsaker. De utfører et fantastisk
godt arbeid, men jeg vil legge til at
dette gjøres uten at nødvendige
ressurser ligger til grunn.
Arbeidet ved flyktningtjenesten er
på tross av politikernes interesse
og engasjement, hevder han.

Overordnet plan
Selv har han som leder for prosjek-
tet «En bedre verden» bidratt til å
opprette Sisa kultursenter, hvor
det i dag er tilknyttet hele 21 lag og
foreninger.

– Nærmest daglig opplever jeg
flyktninger og innvandrere som
føler at de ikke får god nok hjelp,
sier Martinsen som tror mye
kunne vært løst dersom man
hadde hatt en overordnet plan for
det internasjonale arbeidet i kom-
munen.

– Hvordan skal offentlig sektor og
lokalt næringsliv samarbeide om å
finne en optimal løsning på infor-
masjonssiden? Hva slags rolle skal
frivillig sektor ha i forhold til at vi
har både barn og voksne med
annen kulturell bakgrunn og med

andre interesser? Hvordan kan vi
lage sosiale møteplasser slik at folk
kan møtes på tvers av kulturelle
grenser? Hva bør gjøres i forhold til
holdningskapende arbeid?
Spørsmålene er mange og forelø-
pig ubesvarte. Når svarene forelig-
ger ser jeg en egen instans til å
videreformidle informasjonen
som helt naturlig, fastholder
Martinsen.

Sisa kan ta jobben
– Og Sisa kultursenter kunne godt
hatt den funksjonen. Tenk på alle
studentene som hvert år kommer
som ny til byen. Dette kunne vært
et sted som også de kunne oppsøkt.
På denne måten vil folk fra ulike
kulturer og med ulikt ståsted let-
tere kommet i kontakt med hver-
andre. Vi skaper en ny møteplass,
illustrerer han samtidig som han
peker på at dette ikke kan løses
uten at politikerne bevilger penger.

– Vi er avhengige av at vi får
videreført prosjektet med Sisa kul-
tursenter og vi er også avhengige
av mer ressurser enn vi har i dag,
påpeker han.

Inviterer til informasjonsmøte
Martinsen kritiserer politikerne i
Alta for å vite alt for lite om det fler-
kulturelle Alta.

– De vet lite om hva som foregår.
Både på flyktningkontoret og i
samfunnet, hevder Martinsen som
vil invitere de folkevalgte til et
informasjonsmøte 

– Der vil jeg informere om situa-
sjonen i det flerkulturelle Alta. Jeg
tror nemlig ikke de har nok kunn-
skaper om hva som foregår i sam-
funnet rundt dem, sier han.

Ønsker mer enn
bare glansbilder

Av Hanne Larsen

hanne@altaposten.no

Arbeidet ved flyktningtjenes-
ten er på tross av politikernes
interesse og engasjement.

John-Tore Martinsen

– Å være med flyktninger 
gir meg fantastisk mye
Karl Helge Vannebo
elsker å være med
flyktningene på dug-
nader og blåbærtu-
rer.  

Han mener at så lenge han har tid
og anledning så bidrar han gjerne
til å gjøre livet litt lysere for flykt-
ningene. 

– Jeg kan bare tenke meg hvordan
det må være å sitte og glane i veg-
gen dag ut og dag inn. Det er ikke
sunt for noen, mener Vannebo som
har engasjert seg i det kommunale
prosjektet «En bedre verden» og
Sisa kultursenter.

Blide og smilende
Vannebo sier at det var John-Tore
Martinsen som dro han med i
arbeidet. Det har ikke vannebo ang-
ret på.

– Det gir meg fantastisk mye. De
er jo så blide og smilende at man
blir i godt humør selv, skryter
kunstneren som gjentar sin ros av
Martinsen, som han mener er helt
«genial» på integreringsarbeid.

Må videreføre Sisa
Vannebo er forøvrig helt enig med
Martinsen i at politikerne bør
engasjere seg mer utover å bare lire
av seg festtaler. 

– Jeg tror ikke de gjør så j... mye,
sier han beint ut og henstiller
byens politikerkorps om å videre-
føre prosjektet «En bedre verden».

– Det er de fullstendig nødt til. Jeg

ser bare hvor mye ressurser som
går til å følge opp nepalerne som er
kommet hit. Og tenk hvor mye som
trengs når det kommer 150 nye i til-
legg til alle de som er her i dag,
påpeker han.

På bærtur
Når Altaposten snakker med
Vannebo er han akkurat på tur ut til
Skillemoen for å plukke blåbær
sammen med syv flyktninger fra
Nepal.

– Nå står de her og ser på meg og
lurer på hva som skjer, så nå er jeg
nødt til å legge på, sier han leende. 

GLEDER ANDRE: Kunstner Karl Helge
Vannebo har fått økt livskvalitet etter at

han engasjerte seg i flyktningarbeid i
Alta. (Arkivfoto)

Av Hanne Larsen

hanne@altaposten.no


